
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 30 stycznia 2019 r. 
 

OA.0002.1.2019.RG 
 
 

PROTOKÓŁ Nr V/2019 
z obrad V sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła się 

18 stycznia 2019 r. w Sali narad budynku nr 40 w Krzywczy 
 
 

 Na V sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 15 radnych (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto w obradach wzięły udział 
zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Zygmunt Sobol o godz. 10:04 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 
w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec składu Rady Gminy wynoszącego 
15 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 Minutą ciszy uczczono pamięć Ś.p. Pawła Adamowicza tragicznie zmarłego 
samorządowca Prezydenta Miasta Gdańska. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany porządek 
obrad. 
 Po jego przedstawieniu poddał go pod głosowanie. 
 W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania porządek obrad przyjęty został jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, 
przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. (Imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów Nr II/2018, III/2018 i IV/2018 z poprzednich sesji. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Przemyskiego  
na zadanie pn. ”Budowa łącznika do drogi wojewódzkiej nr 884  
wraz z przebudową drogi powiatowej nr 2083 R w miejscowości Krzywcza”; 

2) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Przemyskiego  
na zadanie pn. ”Przebudowa drogi powiatowej nr 2080 R Węgierka-Średnia-
Krzywcza poprzez budowę chodnika”; 

3) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzywcza na lata 2019-2023; 
4) Budżetu Gminy Krzywcza na 2019 r.; 
5) zarządzenia wyborów sołtysów na terenie gminy Krzywcza; 
6) Programu współpracy Gminy Krzywcza z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2019; 
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7) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2019 r.; 

8) przyjęcia planów pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady w 2019 roku. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Protokoły Nr II/2018, III/2018 i IV/2018 z obrad II, III i IV sesji Rady Gminy 
Krzywcza zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, aby ewentualne wnioski 
i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich nie będzie, zostanie to uznane 
jako przyjęcie tego protokołu. 
 
 

Ad.4. 
 W tym punkcie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia przygotowanych 
projektów uchwał. 
 Na wstępie przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu 
Przemyskiego na zadanie pn. ”Budowa łącznika do drogi wojewódzkiej nr 884 wraz 
z przebudową drogi powiatowej nr 2083 R w miejscowości Krzywcza”. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej uchwały 

Rady Gminy według druku nr 23-1 wraz z uzasadnieniem. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz wyjaśniła, że projekty zarówno tej uchwały 
jak i kolejnej były podejmowane na sesji Rady Gminy w dniu 5 października 2018 r. 
(Nr LIII/262/2018, Nr LIII/263/2018), ale zostały one uchylone przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Rzeszowie. Organ kontrolny stoi na stanowisku, że podjęcie 
przedmiotowych uchwał skutkujących finansowo na rok 2019, musi być procedowane 
łącznie z uchwałą w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych. 
 Przewodniczący obrad pytał przedstawicieli Rady Powiatu Przemyskiego 
obecnych na sesji o szanse i sposób realizacji zadania pod nazwą „Budowy łącznika 
do drogi wojewódzkiej nr 884 wraz z przebudową drogi powiatowej nr 2083 R 
w miejscowości Krzywcza”? 
 Informacji w tym zakresie udzielił Radny Rady Powiatu Przemyskiego Piotr 
Pękalski, który wyjaśnił, że Budżet Powiatu Przemyskiego na 2019 roku będzie 
procedowany dopiero w przyszłym tygodniu, ale na dzień dzisiejszy środki finansowe 
zarówno na to zdanie jak i na zadanie pn.: „Przebudowę drogi powiatowej nr 2080 R 
Węgierka-Średnia-Krzywcza poprzez budowę chodnika w Woli Krzywieckiej” są 
w projekcie zagwarantowane. Proponował też o podjęcie decyzji 
o współfinansowanie realizacji zadania polegającego na budowie chodnika przy 
drodze powiatowej przez wieś w Reczpolu na odcinku od kościoła do drogi 
wojewódzkiej. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 
się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu, 
Uchwała Nr V/23/2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
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 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Przemyskiego na zadanie 
pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2080 R Węgierka-Średnia-Krzywcza poprzez 
budowę chodnika”. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej uchwały 

Rady Gminy według druku nr 24-1. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Kazimierz Kurasz prosił radnych 
powiatowych o interweniowanie w Powiecie w sprawie zabezpieczenia środków 
finansowych na wykonanie jeszcze w 2019 roku projektu na budowę dalszego 
odcinka chodnika przy drodze powiatowej w Woli Krzywieckiej. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 
się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu, 
Uchwała Nr V/24/2019 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzywcza na lata 2019-2023. 

 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła Uchwałę Nr 11/22/2018 
z dnia 20 grudnia 2018 r. Składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krzywcza na lata 2019-2023 (Uchwała 
Nr 11/22/2018 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) oraz 
przedstawiła projekt proponowanej uchwały Rady Gminy według druku    
nr 25-1. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
wynikiem: 13 głosów „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach 
„przeciwnych” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu, Uchwała Nr V/25/2019 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
w sprawie Budżetu Gminy Krzywcza na 2019 r. 

 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła Uchwałę Nr 11/32/2018 
z dnia 20 grudnia 2018 r. Składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie (pozytywnej) opinii o projekcie 
budżetu Gminy Krzywcza na 2019 rok (Uchwała Nr 11/32/2018 stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu)oraz przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy według druku nr 26-1. 
 Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Leszek Ławryniuk poinformował, że Komisja po przeprowadzonej konsultacji 
z radnymi pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja po przeprowadzonej konsultacji 
z radnymi również pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
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 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy 
Maria Pawłowska poinformowała, że Komisja po przeprowadzonej konsultacji 
z radnymi także pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
 Radny Marek Bosak pytał – Czy jest potrzebna zabezpieczenia, w tym 
projekcie budżetu, środków finansowych w kwocie 50 000 zł na zakup walca? 
 Wójt Gminy odpowiedział, że do wykonywania prac remontowych na drogach 
systemem gospodarczym zakup ten jest celowy. 
 Odnosząc się do zapytania Radnego Marka Bosaka w sprawie remontu dachu 
na budynku Zespołu Szkół w Krzywczy informacji udzielił Wójt Gminy. Poinformował 
on, że czynione są starania o remont tego dachu. Jest przygotowany projekt. 
budowlany. Gmina składała wniosek o dotację do Ministerstwa Sportu, ale nie został 
pozytywnie rozpatrzony. 
 Radny Marek Bosak pytał również o realizację kolejnych etapów budowy 
kanalizacji sanitarnej w Babicach? 
 Wójt odpowiedział, że projekt jest przygotowany, ale nie było możliwości 
pozyskania dodatkowych środków finansowych na ten cel. Były w ubiegłym roku 
ogłoszone nabory wniosków o dofinansowanie na budowę sieci kanalizacji sanitarnej. 
Gmina Krzywcza złożyła taki wniosek, ale został on negatywnie rozpatrzony, 
ponieważ mogły się o te środki starać tylko duże aglomeracje. Środki finansowe 
na wkład własny do budowy sieci kanalizacyjnej w Babicach w projekcie budżetu 
na rok 2019 zostały zabezpieczone, gdy tylko będą możliwości pozyskania 
dodatkowych środków inwestycja ta będzie realizowana. 
 Radny Powiatu Przemyskiego Piotr Pękalski stwierdził, że były nabory 
wniosków o dofinansowanie do sieci kanalizacyjnej z Funduszu Spójności, w związku 
z tym prosił o czynienie starań, by tą inwestycję można było w niedługim czasie 
zrealizować. 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że Gmina Krzywcza nie składała wniosków 
o dofinansowanie z RPO na budowę sieci kanalizacji, bo były tam małe 
dofinansowania. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
wynikiem: 12 głosów „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach 
„przeciwnych” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu, Uchwała Nr V/26/2019 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). 
 Wójt Gminy podziękował radnym, którzy zagłosowali za przyjęciem uchwały 
budżetowej Gminy Krzywcza na rok 2019. 
 

 O godz. 11:14 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach, 
która trwała do godz. 11:42. 
 

 Po przerwie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów na terenie gminy 
Krzywcza. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej uchwały 
Rady Gminy według druku nr 27-2. 
 Przewodniczący Rady poprosił, aby w uzgodnieniu z Sołtysem wsi Chyrzyna 
zapewnić jednorazowy transport (przywóz i odwóz) mieszkańców Chyrzyny do lokalu 
wyborczego w budynku Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” i (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr V/27/2019 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie Programu współpracy Gminy Krzywcza z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej uchwały 
Rady Gminy według druku nr 28-1. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 
się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu, 
Uchwała Nr V/28/2019 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2019 r. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej uchwały 
Rady Gminy według druku nr 29-1. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 
się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu, 
Uchwała Nr V/29/2019 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
 

 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia 
projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie przyjęcia planów pracy Rady 
Gminy i stałych komisji Rady w 2019 roku. 
 Przewodniczący Rady Gminy Zygmunt Sobol przedstawił projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy oraz przedstawił plan pracy Rady Gminy 
Krzywcza na 2019 rok. 
 Przewodniczący Komisji Marek Bosak przedstawił plan pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodniczący Komisji Piotr Wanat przedstawił plan pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodniczący Komisji Leszek Ławryniuk przedstawił plan pracy Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Krzywcza. 
 Przewodniczący Komisji Grzegorz Pawłowski przedstawił plan pracy Komisji 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy Krzywcza. 
 Z kolei Przewodnicząca Komisji Maria Pawłowska, przedstawiła plan pracy 
Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Krzywcza. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 
się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu, 
Uchwała Nr V/30/2019 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.5. 
 Następnie Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym oraz informację o sposobie realizacji 
wniosków zgłoszonych na poprzednich sesjach (Informacje te stanowią załączniki 
nr 23 i 24 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.6. 
 Radna Maria Pawłowska poruszyła kwestie związane z odśnieżaniem drogi 
powiatowej przez wieś w Reczpolu. 
 Radny Powiatu Przemyskiego Piotr Pękalski udzielił odpowiedzi 
na przedstawione problemy. 
 
 

Ad.7. 
 Sołtys wsi Średnia Elżbieta Sitnik poruszyła kwestie jakości wykonywanych 
usług zimowego utrzymania drogi powiatowej relacji Wola Węgierska-Krzywcza. 
 Wyjaśnień na poruszane kwestie udzielili Radni Powiatu Przemyskiego Piotr 
Pękalski i Arkadiusz Mazur. 
 

 Radny Marek Staszkiewicz wnioskował o spowodowanie poszerzenia drogi 
gminnej dojazdowej do posesji na działce nr 1330 w Babicach. 
 Przewodniczący Rady Gminy skierował ten wniosek do rozpatrzenia przez 
Komisję Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krzywcza. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Kazimierz Kurasz wnioskował 
o spowodowanie oznakowania pionowego i poziomego przejścia dla pieszych w 
ciągu drogi powiatowej koło posiadłości Pana Łozińskiego w Woli Krzywieckiej. 
 

 Sołtys wsi Bachów Józef Opałka wnioskował, aby interweniować do Zarządu 
Dróg Powiatowych w Przemyślu w kwestii zwiększenia bezpieczeństwa 
użytkowników drogi powiatowej poprzez zamontowanie zabezpieczeń (barier) 
przy drodze od strony rzeki San w Bachowie. Wnioskował on również 
o spowodowanie ustawienia w widocznym miejscu znaków uwaga dzieci oraz znaku 
ograniczającego prędkość do 40 km przy drodze powiatowej w pobliżu Szkoły 
Podstawowej w Bachowie. Ponadto wnioskował, aby na przysiółku Krążki 
spowodować wymianę znaków drogowych oznaczających początek i koniec 
miejscowości z „Krążki” na „Bachów”. 
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Ad.8. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 12:53 
V zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VIII kadencji. 
 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Zygmunt Sobol 
 


